
                          PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei de îndată a Consiliului local municipal Târgu Mureş            

din data de 30 mai 2022 

 

 

 

Din totalul de 23 consilieri municipali în funcţie, sunt prezenţi la şedinţă 20 de 

consilieri. Absentează d-nii consilieri Kelemen Marton, Suciu Horaţiu şi Voicu Bogdan. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - Buna ziua! În conformitate cu Dispoziţia 

Primarului nr. 710 din  30 mai 2022, s-a convocat şedinţa de îndată a Consiliului Local al 

Municipiului Târgu Mureş, care va avea loc acum.  

O să facem prezența prima dată. Dl Tamasi: prezent, dl. Portik:  

dl. consilier Pescar Radu: - dl. președinte, nu are loc acuma? Va avea loc acuma? 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - acuma are loc. 

dl. consilier Pescar Radu: - a, bine. Mulțumesc. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - nu sunteți aicea? Parcă vă văd prezent. 

dl. consilier Pescar Radu: - Ba da, dar ați spus că va avea loc. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - nu. Da, acum 

dl. consilier Pescar Radu: - a, bun. Deci are loc acum. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - nu, da am crezut că sunteți prezent. Mă gândesc 

că aicea sunteți prezent.  

dl. consilier Pescar Radu: - va avea – este viitorul 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - A, da, bine, bine.  

dl. consilier Pescar Radu: - da, ok. Bine, mulțumesc.  

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - Haideți să facem și o lecție de gramatică. Să știți 

că am luat 9,30 la Bac. Haideți. 

dl. Portik: nu e, dl. Szabo Peter: prezent, d-na Frunda: prezentă, dl. Kelemen: -, dl. 

Bereczki: -, d-na Kakassy: prezent, și dl. Berecki prezent, îl văd. Dl. Iszlai: prezent, dl Jakab: 

prezent, dl. Szabo Arpad: prezent, dl. Venczi Vidor: prezent, dl. Suciu: nu e aici, dl Șarlea: 

prezent, dl. Gyorgy: prezent, Voicu: -, dl. Pescar l-am auzit deja, e prezent. Dl. Kiss: prezent, 

dl. Maior: nu e, dl. Moldovan Călin: prezent, eu - prezent, dl. Pui: prezent, dl. Mureșan: 

prezent, dl. Papai: prezent. Bun. Deci suntem 18 din 23, Deci ședința este statutară.  

dl. consilier Moldovan Călin: - mă scuzați, dl. președinte 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - vă rog. 

dl. consilier Moldovan Călin: - pe WhatsApp colegul meu, dl. Claudiu Maior, 

încearcă să se conecteze, are ceva probleme de conectare, dar încearcă. Deci, va intra și el în 

curând. Mulțumesc.  

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - da, păi când intră o să-l iau prezent. 

Deocamdată… Am, o rugăminte din partea Secretariatului a fost,  ca să fie foarte clare  

voturile, o să citesc, dvs. o să spuneți care sunteți pentru și cele împotrivă sau  abținerile, o să 

le consemnez. Deci, n-o să vă citesc pe toți, citesc proiectul de hotărâre, după ce votăm 

Ordinea de zi, și ne spuneți. Bun.  

Deci avem 5 puncte pe Ordinea de zi. 



Cine e pentru? – dl. Tamasi: pentru, d-na Frunda: pentru, dl. Șarlea: pentru, dl. Tamasi: 

pentru, dl. Kiss: pentru, dl. Iszlai: pentru, d-na Kakassy: pentru, dl. Portik: pentru, dl. 

Moldovan: pentru, dl. Jakab: pentru. Așa. Eu: pentru, dl. Pui: pentru, dl. Adrian Mureșan: 

pentru și dl. Papai pentru. Deci, toată lumea pentru. 

 A fost votată Ordinea de zi, începem cu punctul 1 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Eficientizare Energetică Școala 

Gimnazială Tudor Vladimirescu în Municipiul Târgu Mureș, județul Mureș” în cadrul 

apelurilor de proiecte cu titlul PNRR/2022/C5/2/B.2.1/1, Renovarea energetică moderată sau 

aprofundată a clădirilor publice și valoarea maximă eligibilă a proiectului. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - supun la vot 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abține? - 

dl. consilier Claudiu Maior: - pentru.  Dl. președinte, am intrat și eu. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - da, da v-am văzut dl. Maior 

Deci, toată lumea pentru.  Bun. Unanimitate 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Eficientizare Energetică Școala 

Gimnazială George Coșbuc în Municipiul Târgu Mureș, Județul Mureș” în vederea finanțării 

acestuia în cadrul apelului de proiecte PNRR/2022/C5/2/B.2.1/1, componenta 5 — Valul 

renovării, axa 2 —Schema de granturi pentru eficiență energetică și reziliență în clădiri 

publice, operațiunea B.2: Renovarea energetică moderată sau aprofundată a clădirilor publice, 

și valoarea maximă eligibilă a proiectului 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - supun la vot.  

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abține? - 

Unanimitate pentru. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre pentru aprobarea proiectului „Eficientizare Energetică Școala 

Gimnazială Romulus Guga din Municipiul Târgu Mureș” în cadrul apelurilor de proiecte cu 

titlul PNRR/2022/C5/2/B.2.1/1/ 2/B.2.2/1/ 2/B.2.2/1- Renovarea energetica moderata sau 

aprofundata a clădirilor publice și valoarea maximă eligibilă a proiectului. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - supun la vot.  

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abține? - 

Unanimitate pentru. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre pentru aprobarea proiectului „Eficientizarea Energetică a Liceului 

Teoretic Gheorghe Marinescu din Municipiul Târgu Mureș” în cadrul apelurilor de proiecte 

cu titlul PNRR/2022/C5/2/B.2.1/1/ 2/B.2.2/1/ 2/B.2.2/1- Renovarea energetica moderata sau 

aprofundata a clădirilor publice și valoarea maximă eligibilă a proiectului. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - supun la vot.  

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abține? - 

Unanimitate pentru. 

 

 



Punctul nr. 5 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre pentru aprobarea proiectului „EFICIENTIZAREA ENERGETICĂ 

ȘCOALA GIMNAZIALĂ NR. 7 DIN MUNICIPIUL TÂRGU-MUREȘ” în cadrul apelurilor 

de proiecte cu titlul PNRR/2022/C5/2/B.2.1/1 Renovarea energetica moderata sau aprofundata 

a clădirilor publice și valoarea maximă eligibilă a proiectului. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - supun la vot.  

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abține? - 

Unanimitate pentru. 

Cu acest punct s-a epuizat Ordinea de zi. La diverse, cine dorește să ia cuvântul?  

dl. consilier Claudiu Maior: - dl. președinte, dacă se poate? 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - da, vă rog. 

dl. consilier Claudiu Maior: - dl. președinte, în primul rând vreau să vă spun că sunt 

oripilat de ce am văzut eu astăzi. Ca să ni se trimită un material cu un sfert de oră de înainte, 

să te oprești în drum ca să votezi, este o batjocură adusă consilierilor locali. Nu știu dacă vreo 

unul dintre noi le-a citit, dar vă garantez că, cred că în afară de dvs. pentru care sunteți acolo 

la fața locului, nu știu dacă cineva a citit materialele. Deci așa ceva n-am văzut de când există 

Consiliul local.  

Doi. Mă interesează să mi se comunice în scris, dacă s-a depus pentru un nou pod, și 

dacă nu s-a depus de ce nu s-a depus, în ceea ce privește finanțarea Programului Național 

Anghel Saligny – Podul peste Mureș. Și dacă l-a scos de pe listă cineva, cine l-a scos și de ce 

nu a intrat prin Consiliul local. Și a doua întrebare: În cazul în care nu se dorește construirea 

unui pod peste Mureș, de ce se mai aprobă PUZ-uri și se emit tot feluri de autorizații vizavi de 

ceea ce se întâmplă în Cartierul Unirii. Pentru că și la ora actuală circulăm dimineața de la ora 

7 până la 8, cu noul sens giratoriu făcut de experții Municipiului sub orice critică. Vă 

mulțumesc.  

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - Bun. Dacă mai este altcineva care să ia cuvântul? 

Da, dl. Șarlea. Vorbeam cu d-na Ijac acuma și mi-a zis că din toamnă s-a depus pentru Anghel 

Saligny – Podul nou peste Mureș. Bun. Dl. Șarlea vă rog.  

dl. consilier Șarlea Horea: -  da, eu vreau să vă zic, să spun că mă bucur că se depun 

aceste proiecte, pentru că Programul Național de Redresare și Reziliență se referă la 

anveloparea clădirilor în special și un aspect foarte important este că se vor monta panouri 

foto-voltaice și solare care vor duce la scăderea consumurilor anuale cu utilitățile. Știu că 

astăzi este ultima zi și probabil că de aceea este această urgență. Dar vreau să vă spun că din 

informațiile pe care le am, pe județul Mureș mai rămân niște sume care nu au fost solicitate de 

alte UAT-uri, și aș vrea să vă anunț pe această cale că la următoarea rectificare o să propun să 

mai alocăm niște sume pentru cererile de finanțare pentru alte clădiri ale școlilor, care nu sunt 

nici reabilitate și nici izolate termic. Ele trebuie să vină, bine-nțeles împreună cu un, noi am 

vrea să depunem un program pentru montarea acelor panouri foto-voltaice și solare pe toate 

școlile care nu vor beneficia de cereri de finanțare prin PNRR. Și sper să mai reușim să 

depunem proiecte pentru câteva clădiri. Mulțumesc.  

dl. consilier Pescar Radu: - aș vrea și eu să intervin. Din păcate PNRR-ul nu are nici 

un capitol referitor la elementele esențiale, care în urma acestui conflict din Ucraina care 

afectează România. Deci, nici vorbă de panouri foto-voltaice în PNRR, nici vorbă de măsuri 

energetice în PNRR, nici vorbă de agricultură și stimularea agriculturii românești, industriei 

alimentare,  producția de carne  în loc de  producția de cereale, așa că,  vă rog să rectificați dl. 

Șarlea. Nici vorbă nu este de panouri voltaice în PNRR. Noi în PNRR ....  

dl. consilier Șarlea Horea: - sunteți total pe lângă, dl. consilier, vă rog să vă informați.  



dl. consilier Pescar Radu: - vă rog să nu mă întrerupeți, dl. Șarlea, vă rog, eu nu v-am 

întrerupt. Vă rog, în primul rând vârsta și priceperea ar trebui să vă facă să tăceți un pic și să 

ascultați. Doi.  

dl. consilier Șarlea Horea: - dar vorbiți pe lângă subiect.  

dl. consilier Pescar Radu: -  dl. Șarlea, noi avem în PNRR 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - Haideți, vă rog să nu vorbiți unul peste celălalt. 

dl. consilier Pescar Radu: - păi tocmai asta zic. Noi avem în PNRR la ora asta 

intersecții, biciclete și autobuze. La ora asta atât avem. Și România din păcate nu are în PNRR 

… trebuie să cu toții .... vă mulțumesc.  

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - bun, mulțumesc, dacă mai dorește cineva să ia 

cuvântul? 

dl. consilier Șarlea Horea: - da, aș vrea să vorbesc eu legat de ceea ce nu cunoaște dl. 

consilier Radu Pescar. Exact pentru asta se depun aceste proiecte: pentru eficientizare 

energetică, pentru panouri solare, foto-voltaice pe clădiri, pentru reabilitarea instalațiilor 

interiore. Eu cred că trebuie să vă mai informați. Dar, lăsați specialiștii Primăriei să-şi facă 

treaba. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - bine. Mulțumim. 

dl. consilier Pescar Radu: - dl. Șarlea,  

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - dl. Pescar vă rog, nu ne intrăm în ședință de 

îndată de urgență, nu ţinem ceilalți consilieri ca acuma să vă certați dvs. cu dl Șarlea. La 

ședință ordinară aveți ocazia. Da, vă rog 

dl. consilier Pescar Radu: - da, deci este clar  

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - dar nu v-am dat cuvântul. Dl. Mureșan parcă a 

vrut. 

dl. consilier Pescar Radu: - bun, în PNRR nu există acest capitol. Punct. 

dl. consilier Papuc Sergiu Vasile: - bun. Mulțumesc. Dl. Mureșan ați dorit? Nu.  

Declar închisă ședința de îndată din data de 30 mai 2022. Mulțumesc. La revedere.  

 

 

 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă _____________________  

 

D-na Bâta Anca Voichiţa - Secretar General al Municipiului Târgu Mureş _____ 


